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PROTOKÓŁ  

z  XIII SESJI RADY GMINY  BRĄSZEWICE 

odbytej w dniu 4 września 2015 roku 

w sali konferencyjnej przy Gminnej Bibliotece Publicznej w Brąszewicach 

 

Otwarcie obrad – godz. 1000, zamknięcie – godz. 1140. 

Na ustawowy stan rady – 15 radnych, udział w obradach brało 15 radnych – lista obecności w 

załączeniu do protokołu.   

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Radny Adam Sowizdrzał. 

 

W obradach udział brali: 

Wójt Gminy – Karol Misiak 

Sekretarz Gminy – Renata Plucińska 

Skarbnik Gminy – Krzesisława Kamińska 

Radca Prawny – Andrzej Frontczak 

Kierownik Ref. Infrastruktury Technicznej – Agnieszka Drzazga 

Sołtysi sołectw: Chajew i Bukowiec 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie obrad XIII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2015 rok. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1  

Po stwierdzeniu prawomocności obrad na podstawie listy obecności, otwarcia obrad XIII sesji Rady 

Gminy dokonał Przewodniczący Rady Adam Sowizdrzał. Powitał Radnych oraz zaproszonych gości 

biorących udział w obradach.  

 

Ad. 2   

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad. Ze względu na brak uwag do 
proponowanego porządku obrad Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie. W głosowaniu 
wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się 
jednogłośnie za przyjęciem proponowanego porządku. 

 

Ad. 3   

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z XII sesji. Protokół z XII Sesji Rady Gminy został 
przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 4  

W sprawozdaniu ze swej działalności między sesjami w okresie od 16 lipca  2015 r. do dnia 3 września 
2015 roku Wójt Gminy poinformował: 

1. W dniu 26 lipca 2015 r. w Brąszewicach odbył się Festyn Rodzinny. 

2. W dniu 31 lipca br. na boisku Orlik 2012 w Godyniach odbył się I Nocny Turniej Piłki Nożnej w którym 
udział wzięło 8 zespołów, w tym z terenu Gminy Brąszewice 5 zospołów. 

3. W dniu 20 lipca 2015 r. naprawiano drogę w m. Wojtyszki. 

4. Dnia 21 lipca 2015 r. usuwano awarię przyłącza wodociągowego na ul. Starowiejskiej. 

5. W dniu 22 lipca 2015 wystąpiono do Urzędu Marszałkowskiego o wpisanie do programu Rozwój 
Bazy Sportowej na lata 2016-2020 budowy boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej w 
Brąszewicach szacunkowa wartość 400.000 zł. 

6. W dniach 29 lipca 2015 usuwano śmieci w Żurawiu (do kontenerów), wycinano krzewy na odcinku 
drogi z Godynic do Sokolenia i malowano urządzenia na boisku gminnym w Braszewicach (bramki). 

7. W dniu 30 lipca 2015 r. wykaszano pobocza ( Zagórcze, Zagóra, Godynice ) i naprawiano drogę w m. 
Pasie od asfaltu w kierunku wsi Pluty. 

8. 31 lipca 2015r.- wycinka krzaków w Zagórczu. 

9. Dnia 3 sierpnia 2015r.- naprawa znaków drogowych w m. Zagórcze, Zagóra. 

10. 4 sierpnia 2015r.- wycinka krzewów Żuraw, Sowizdrzały oraz koszenie poboczy Wojtyszki, Gałki, 
Przerycie. 

11. 5 sierpnia 2015r.- wycinka krzaków w m. Szczesie. 

12. 6 sierpnia 2015 r.- koszenie poboczy na Kamienikach oraz naprawa przepustu na rzece Myja w 
Bukowcu. 

13. 7 sierpnia 2015 r. - wykaszano pobocza na Salamonach oraz naprawiano przepust na drodze relacji 
Pasie - Pluty. 

14. 10 sierpnia 2015 r.- malowano most na rzece Brąszówka koło oczyszczalni. 

15. W dniach 11-12 sierpnia 2015 r. - dokończono remont drogi relacji Pasie – Pluty. 

16. 13 sierpnia 2015 r.- odmulano oczko wodne, wykonywano prace porządkowe w parku na ul. 
Starowiejskiej (LGD) oraz sprzątano przystanki. 

17. 14 sierpnia 2015 r.- sprzątano terenu koło gminy, prowadzono naprawę i konserwację maszyn i 
ciągników gminnych. 

18. 17 sierpnia 2015 r.- równanie drogi w m. Sowizdrzały i wykaszanie poboczy w m. Chajew. 

19. 18 sierpnia 2015 r.- naprawa drogi Godynice – Zagóra. 

20. 19 sierpnia 2015 r.- naprawa drogi dojazdowej do pól w Godyniach (Zapłocie). 

21. W dniach 20-28 sierpnia 2015 r. - wycinka drzew przy drodze w Przedłęczu. 

22. 26 sierpnia 2015 r.- odmulanie rowu przy drodze Brąszewice – Kosatka. 

23. W dniach 31 sierpnia -02 września 2015r. - wyrywanie pni po drzewach w m. Przedłęcze. 

24. Dnia 3 września 2015r - równano drogi w m. Sokolenie, Sowizdrzały, kopano rowy w Bukowcu oraz 
wykaszano pobocza w m. Grabostaw. 

25. W miesiącu sierpniu zostały zdjęte barierki i udrożniony został przejazd na moście w miejscowości 
Ciołki przez Powiatowy Zarząd Dróg na rok – most poddany obserwacji. 

26. W miesiącu sierpniu Powiatowy Zarząd Dróg wykonał powierzchniowe utrwalenie dróg grysem na 
drodze relacji Brąszewicach-Chajew i drodze Czartoria – Godynice. 

27. Ogłoszono przetarg i dokonano otwarcia ofert na Odtworzenie drogi gminnej po wykonaniu 
kanalizacji w miejscowości Przedłęcze na odcinku 2230 mb. Wartość kosztorysowa 891100,91 brutto. 
Wpłynęły 3 oferty: 

1)Przedsiębiorstwo Budownictwa Drogowego Kalisz – cena 747836,09 zł; 

2) Zakład Budowlany Henryk Mocny Błaszki -613025,92 zł; 

3) Bud-Trans Roboty Budowlano- Drogowe z Sieradza - 677143,60 zł. 
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28. W dniu 26 sierpnia złożono do Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi wniosek o płatność na drogę 
Sokolenie - Brąszewice na kwotę 142430 zł. 

29. W sierpniu Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego przeprowadził kontrolę placów zabaw na 
terenie Gminy - protokół bez uwag. 

30. W dniu 28 sierpnia 2015 dokonano odbioru technicznego drogi Pipie – Marianów. 

31. W dniu 28 sierpnia odbyło się wyjazdowe posiedzenie komisji ds. oświaty i kultury wraz z 
Sekretarzem Gminy mająca na celu sprawdzenie przygotowania placówek oświatowych do rozpoczęcia 
roku szkolnego 2015/2016. 

 

Ad. 5 

Radny Jerzy Ławniczak interpelował o wycięcie suchego drzewa przy drodze w kierunku Przyczałek 

oraz o uprzątnięcie gałęzi przy ul. Starowiejskiej. 

Wójt Gminy poinformował, że zostanie złożony wniosek do Starostwa Powiatowego o wydanie 

zezwolenia na wycinkę tego drzewa, natomiast gałęzie wkrótce zostaną uprzątnięte. 

Radny Jacek Piotrowski interpelował o: 

- wysłanie pisma do operatora telekomunikacyjnego Orange o usunięcie nieczynnego słupa w Żurawiu 

przy posesji nr 17. 

- wzmocnienie tłuczniem poboczy przy drodze gminnej w Żurawiu. 

- ponowne wystąpienie do zakładu energetycznego o poprawę jakości prądu w miejscowości Gałki. 

Wójt Gminy poinformował, że pisma do zakładu energetycznego i operatora telekomunikacyjnego 

zostaną wysłane, natomiast w kwestii utwardzenia poboczy, jeżeli materiału (tłucznia) wystarczy, aby 

te prace przeprowadzić, to zostaną wykonane. Wkrótce będzie przedstawiany Radzie wniosek o 

zwiększenie środków finansowych na drogownictwo. 

Radny Jerzy Ławniczak zwrócił się z prośbą, aby w piśmie kierowanym do operatora 

telekomunikacyjnego wskazać do usunięcia również nieużywany słup przy ul. Górnej. 

Wójt Gminy odpowiedział, że również ten słup zostanie zgłoszony. 

Radny Adam Laskowski  poinformował o potrzebie wycięcia zakrzaczeń przy drodze powiatowej w 

Czartorii, jednakże nie wie do kogo należy działka. 

Wójt Gminy odpowiedział, że zostanie sprawdzone do kogo należy działka i stosowne kroki zostaną 

poczynione. 

Radny Grzegorz Kulig poinformował o złym stanie technicznym drogi powiatowej Starce – Robaszew. 

Wójt Gminy poinformował, że do Urzędu Gminy wpłynęły pisma z PZD dotyczące planowanych 

remontów dróg powiatowych, a ich treść zostanie przekazana Radnym w punkcie 7 (Sprawy różne). 

Radny Józef Toruński zwrócił się z prośbą o odmulenie około 200 m rowu przy drodze powiatowej w 

miejscowości Trzcinka oraz poinformował o brakującym znaku z nazwą miejscowości Budy przy drodze 

powiatowej Pipie – Marianów. 

Wójt Gminy podobnie jak na poprzedniej sesji zwrócił się do Radnych o poddanie pod głosowanie 

wniosku Radnego Józefa Toruńskiego o wyrażenie zgody na odmulenie rowu w miejscowości Trzcinka. 

W głosowaniu Radni jednogłośnie wyrazili zgodę na wykonanie tych prac. Wójt Gminy podziękował za 

to głosowanie, gdyż w jego opinii warto wykonać tą pracę, aby pomóc mieszkańcom. 

Radny Jarosław Plichta poprosił o zainstalowanie tabliczki ze wskazaniem posesji nr 1 w miejscowości 

Szczesie. 

Radny Jacek Piotrowski poinformował o awarii oświetlenia w Żurawiu oraz wnioskował o uprzątnięcie 

gałęzi z rowu przy drodze Żuraw – Salamony 
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Radny Józef Przezak poprosił o równanie drogi Przedłęcze - Sokolenie i usunięcie chwastów przy 

przepompowni ścieków w Przedłęczu. 

Radny Józef Toruński przekazał prośbę od mieszkańców miejscowości Sowizdrzały, aby w przyszłości 

remont drogi w tej wsi był wykonywany przy użyciu żwiru. 

Wójt Gminy odpowiedział, że w przeszłości takie remonty przy użyciu żwiru były wykonywane na kilku 

innych drogach, jednakże nie przyniosło to oczekiwanego rezultatu, a użytkownicy tych dróg nie byli 

zadowoleni z jakości nawierzchni żwirowych. Jednakże, jeżeli taka będzie wola mieszkańców to 

zostanie ona wzięta pod uwagę przy planowaniu remontów. Radny Józef Toruński wyraził opinię, że 

przy obecnych środkach finansowych nie uda się pobudować wszędzie dróg asfaltowych. 

Radna Grażyna Dobruchowska poinformowała, że w Godynicach na terenie prywatnej działki znajduje 

się będący w budowie,  nie zamieszkały dom bez okien i barierek ochronnych. W domu tym gromadzi 

się młodzież, przez co jest narażona na upadek z wysokości. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że odcinek drogi powiatowej Chajew – Kliczków został 

pominięty przy ostatnich remontach polegających na powierzchniowym utrwaleniu, przez co asfalt na 

tym odcinku jest w złym stanie. 

Radny Ryszard Kurzaj zapytał, czy jest szansa na zaplanowanie w budżecie na następny rok środków 

finansowych na wykonanie z asfaltu brakującego odcinka drogi na ul. Leśnej oraz na zakup wiaty 

przystankowej na ul. Zabrodzie. 

Wójt Gminy poinformował, że gdy będą zakupywane wiaty przystankowe, to również taka wiata 

zostanie zamontowana na ul. Zabrodzie w miejscu wskazanym przez Radnego. Natomiast w kwestii 

drogi na ul. Leśnej wyraził zdanie, że na obecną chwilę na terenie Gminy jest wiele dróg, gdzie 

mieszkańcom kurzy się z nich pod oknami i należy czynić starania, aby w pierwszej kolejności 

remontować te, które są usytuowane w bezpośrednim sąsiedztwie zabudowań.  

Radny Jan Stawirej wnioskował o uzupełnienie asfaltu w centrum na ul. Parkowej i Górnej. 

Radny Adam Laskowski odniósł się do wniosku Radnego Jana Stawireja wskazując, że w centrum drogi 

są asfaltowe, w dobrym stanie, a w wielu miejscach na terenie Gminy, np. w Czartorii i Wólce 

Klonowskiej drogi są żwirowe, piaszczyste w bardzo złym stanie. Każdorazowe przejechanie 

samochodu powoduje podniesienie tumanu kurzu. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Gminy na 2015 rok. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że znana jest już cena najniższej oferty złożonej w przetargu na odtworzenie 

nawierzchni drogi w Przedłęczu. Projekt uchwały został przygotowany po to, aby zabezpieczyć 

brakujące środki na całość inwestycji. Dodatkowo wskazane zostały środki w kwocie około 18000 zł na 

pokrycie kosztów pracy inspektora nadzoru i kosztów wykonania badań zagęszczenia podłoża i jakości 

masy. Wójt podkreślił, że zawsze zależy mu na solidnym wykonaniu inwestycji tak aby przy stosunkowo 

niskich kosztach uzyskać jak najlepszą jakość. Poprosił o zagłosowanie za projektem uchwały w imieniu 

Radnego Józefa Przezaka, Mieszkańców Przedłęcza i swoim własnym. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem 

Uchwały Nr XIII/54/2015 z dnia 4 września 2015 r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 

2015 rok. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 
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Po głosowaniu głos zabrała Radna Bożena  Łuszczek informując, że zagłosowała za zwiększeniem 

środków finansowych na dodatkowe badania, bo uważa, że inwestycje drogowe powinny być 

wykonywanie solidnie. Wskazała na swoje obawy odnośnie jakości podbudowy na ul. Osiedlowej. 

Poinformowała, że  w jej ocenie we wjeździe na  jej posesję zostało ułożone zbyt mało podbudowy. 

Wójt Gminy odpowiedział, że zanim inwestycja na ul. Osiedlowej została rozpoczęta, przeprowadzone 

zostały badania zagęszczenia podłoża, których wymagał wykonawca by w ogóle rozpocząć budowę, a 

w trakcie wszystkie prace (na każdym etapie) były kontrolowane przez inspektora nadzoru i 

pracowników urzędu. Wyraził ubolewanie, że wszystkie wątpliwości Radna nie zgłosiła Wójtowi w 

trakcie trwającej inwestycji, lecz dopiero teraz. 

 

Ad. 7 

Wójt Gminy w sprawach różnych: 

- podziękował Radnym za zagłosowanie za projektem uchwały i „zielone światło” dla budowy drogi w 

miejscowości Przedłęcze. 

- nawiązując do interpelacji Komisji ds. Oświaty i Kultury dotyczących gospodarki ściekowej zwrócił się 

do Przewodniczącego Komisji Jacka Piotrowskiego z informacją, że wnioskowanego przez Komisję 

programu dotyczącego gospodarki ściekowej Gmina Brąszewice nie posiada. Wymienił programy, które 

Gmina Brąszewice opracowała i wdrożyła (m.in. Program Opieki nad zwierzętami, Program usuwania 

azbestu, Strategia i Program Rozwoju Gminy na lata 2014-2020, Wieloletni program gospodarowania 

zasobem mieszkaniowym, Strategię rozwoju Złoczewskiego Obszaru Funkcjonalnego, dzięki któremu 

wykonywana jest dokumentacja na modernizację stacji uzdatniania wody w Brąszewicach).  Również 

opracowana jest dokumentacja na modernizację SUW w Godynicach. Obydwie te hydrofornie oczekują 

na potężne inwestycje (tylko w Brąszewicach wartość kosztorysowa około 2 mln zł). Ustosunkował się 

do obawy o przenoszenie kosztów gospodarki ściekowej na mieszkańców, informując, że opłaty za 

gospodarkę ściekową są przyjmowane uchwałą Rady Gminy, na obecną chwilę obowiązuje uchwała 

podjęta w 2013 r. i nigdy nie było podwyżek za plecami Radnych. Kierownik Referatu Infrastruktury 

Technicznej Agnieszka Drzazga przedstawiła analizę kosztów funkcjonowania oczyszczalni ścieków za 

2014 r. informując, że wydatki wynosiły 27 522,31 zł natomiast przychody 42623,59 zł. Podkreśliła, że 

w kalkulacji tej nie są ujęte koszty utrzymania pracownika, gdyż osoba ta poza obsługą oczyszczalni 

wykonuje również inne prace np. przy naprawach dróg, obsłudze i naprawach sprzętu i urządzeń, 

pomaga podczas awarii itp. W związku z tym nie można kosztów pracownika przypisać jednoznacznie 

do kosztów utrzymania sieci kanalizacyjnej. Na chwilę obecną Gmina nie ponosi kosztów awarii na 

oczyszczalni, ze względu na obowiązującą jeszcze gwarancję, natomiast aby tą gwarancję utrzymać, 

należy dokonywać płatnych przeglądów. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy mieszkańcy okolic Brąszewic mogą się spodziewać rozbudowy sieci 

kanalizacyjnej, czy inwestować w przydomowe oczyszczalnie ścieków. 

Wójt Gminy odpowiedział, że w najbliższym czasie nie można spodziewać się dużych funduszy 

zewnętrznych na gospodarkę ściekową - kanalizację. Fundusze na  inwestycje, które zostały 

poczynione, czyli kanalizacja w Brąszewicach, Pasiach, Godynicach i Przedłęczu udało się pozyskać w 

ostatniej chwili. Jeżeli pojawi się perspektywa pozyskania środków na kanalizację to najbardziej 

racjonalnym będzie budowanie sieci na ul. Starowiejskiej i na ul. Zabrodzie. Należy pamiętać jednak o 

konieczności inwestowania w hydrofornie w Brąszewicach i Godynicach, szczególnie w perspektywie 

suszy i zbliżającym się powstaniu kopalni w Gminie Złoczew. Wracając do tematu tworzenia 

programów gospodarki ściekowej wyraził zdanie, że wydawanie pieniędzy na tworzenie programów, w 

takiej małej gminie mija się z celem. Potrzeby i oczekiwania mieszkańców są doskonale znane, 

jednakże nigdy nie ma tyle pieniędzy, aby wszystkim tym potrzebom sprostać. Dodał, że informacja o 
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osobach, które starają się o dofinasowanie z WFOSiGW budowy przydomowych trafia do Urzędu 

Gminy. W Godynicach i Przedłęczu kilka osób nie otrzymało zgody na budowę „przydomówek” ze 

względu na zbliżającą się budowę kanalizacji. Jednakże w innych miejscowościach w najbliższych latach 

na budowę kanalizacji są nikłe szanse, być może pod koniec kadencji zostanie opracowana 

dokumentacja. W związku z tym jeśli na terenach nie objętych kanalizacją zbiorczą ktoś chce 

inwestować w budowę „przydomówki” to ma taką możliwość. 

- zaprosił do udziału w Jarmarku Powiatowym, który odbędzie się w dniach 12-13 września 2015 r. 

Poinformował, że Gminę Brąszewice będą reprezentowały w sobotę KGW Czerwone Korala z Żurawia, 

a w niedzielę KGW Godynice. Na taki podział umówiły się panie z KGW. 

- poinformował, że do Radnych zostały wysłane zaproszenia od Burmistrza Błaszek na imprezę 

„Błaszkowskie noce”. Burmistrz osobiście prosił o przekazanie tych zaproszeń. Wójt zwrócił się do 

Radnego Jerzego Ławniczaka z informacją, że nie było dla niego zaproszenia wśród wszystkich 

przekazanych przez Burmistrza. 

- poinformował, że odbyły się dożynki w Parafiach Brąszewice i Godynice. 

- poinformował, że Aleksander Stawirej po raz drugi został Mistrzem Europy w kickboxingu. 

- poinformował, że zmarł Pan Czesław Jaros, wieloletni kapelmistrz Orkiestry Dętej z Godynic, który 

wielokrotnie wspierał również zespół Borusy. 

- poinformował, że został rozstrzygnięty przetarg na samochód lekki dla OSP Chajew. Wpłynęły dwie 

oferty, jedna z firmy Dragon s.c.  na kwotę 172000 zł  i z druga z firmy Frank-Cars sp. z o.o. na kwotę  

168000 zł. Wybrana została oferta firmy Frank-Cars. 

- przypomniał, że na ostatniej sesji zwrócił się do Radnych o udzielenie wskazówek dot. pomocy 

poszkodowanym przez suszę, tak aby przekazać je w piśmie do Wojewody Łódzkiego, jednakże nikt z 

Radnych takich wskazówek nie udzielił. W związku z tym w Urzędzie Gminy zostało zredagowane 

pismo z wnioskiem o podjęcie interwencji na szczeblu rządowym w sprawie funkcjonowania prawa 

dotyczącego szacowania szkód spowodowanych niekorzystnymi warunkami atmosferycznymi, które 

przesłano do Wojewody. Wojewoda przekazała to pismo do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Wójt 

odczytał treść  pisma i odpowiedź otrzymaną od Wojewody. 

- pozostając w temacie suszy Wójt poinformował, że były przekazywane rolnikom informacje o 

możliwości składania wniosków o oszacowanie strat w uprawach. Wniosków takich wpłynęło ponad 

400. Na obecną chwilę nie wiadomo, czy rolnicy otrzymają jakąś pomoc rządu, jednakże dokumentację 

należy przygotować. Informacje przekazywane z Ministerstwa dotyczące szacowania zmieniają się 

bardzo często i niestety nie napawają optymizmem i często są sprzeczne ze sobą. 

- poinformował, że zostało wystosowane pismo do Zarządu OSP Żuraw z prośbą o ustosunkowanie się  

w temacie dalszego funkcjonowania i korzystania ze zbiornika przeciwpożarowego w miejscowości 

Wiertelaki. W odpowiedzi Zarząd OSP Żuraw poinformował, że nie będzie korzystał ani nie będzie 

konserwował tego zbiornika. W związku z tym, zostało skierowane pismo do sołtysów sołectw 

Wiertelaki i Gałki z informacją, że do właściciela gruntu należy decyzja co do dalszego wykorzystania 

tego terenu, a ewentualna likwidacja musi zostać przeprowadzona zgodnie z obowiązującym prawem. 

Radny Jacek Piotrowski poinformował, że zbiornik ten nigdy nie był wykorzystywany do celów 

przeciwpożarowych.  

Wójt Gminy przedstawił pismo otrzymane z Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych 

dotyczące planowanych konserwacji rzek na terenie Gminy Brąszewice. 

Wójt Gminy przedstawił dwa pisma z odpowiedziami na interpelacje składne przez Radnych do 

Powiatowego Zarządu Dróg. PZD poinformował w nich, że: wykaszanie poboczy będzie wykonywane 

na przełomie lipca i sierpnia; droga żwirowa w Czartorii będzie równana równiarką w późniejszym 

okresie; pobocza w miejscowości Wiertelaki będą uzupełniane w okresie jesiennym; wyrównywanie 
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poboczy przy drodze ul. Żychty- Błota zostało ujęte do planu na 2016 rok; naprawa nawierzchni dróg 

Brąszewice – Chajew i Czartoria- Godynice- Starce jest w trakcie wykonywania. 

Radny Jacek Piotrowski przedstawił wnioski Komisji ds. Oświaty i Kultury po przeprowadzeniu 

wyjazdowego posiedzenia Komisji we wszystkich obiektach oświatowych na terenie Gminy wskazując 

na: 

- SP SPSK w Trzcince – stan budynku jest zadawalający; 

- SP w Żurawiu – niedawno zostały wymienione stoliki i krzesełka, zastrzeżenia budzi stary plac zabaw 

oraz stan okien w piwnicy i stan drzwi do budynku gospodarczego; 

- SP SPSK w Chajewie – stan budynku jest zadawalający, na elewacji są zacieki; 

- SP w Godynicach – stan budynku jest zadawalający, na Orliku nie był obecny animator, obiekt był 

otwarty, a w koszu na śmieci były butelki po piwie. Przypomniał, że Radny Jan Stawirej zgłaszał 

problem alkoholu na Orliku; 

- SP w Brąszewicach – zostało odnowione ogrodzenie, sale lekcyjne i szatnia; 

- Gimnazjum w Brąszewicach – w starej części dwie sale lekcyjne kwalifikują się do remontu, w kilku 

salach zostały wymienione wykładziny i oświetlenie;  

- Przedszkole w Brąszewicach – budynek w doskonałym stanie, Komisja proponuje rozważenia 

zatrudnienia dodatkowej osoby do pomocy przy dzieciach. Na chwilę obecną pracę tą wykonują osoby 

kierowane z Urzędu Pracy, które nie posiadają wykształcenia pedagogicznego. 

Radny Jacek Piotrowski przedstawił wątpliwości Komisji dotyczące prawidłowości wyliczenia dodatku 

jednorazowego dla nauczycieli. Poinformował, że oczekuje przedstawienia wyliczeń na piśmie. 

Dodatkowo zapytał, czy granulat używany do renowacji nawierzchni boiska Orlik posiada odpowiedni 

certyfikat. Dodał, że we wszystkich szkołach przydałoby się skorzystać z jakiegoś programu na 

wyposażenie sal komputerowych. 

Wójt Gminy ustosunkował się do wniosków Komisji informując, że zależy mu na budowie placów 

zabaw w Bukowcu i Żurawiu. Jeżeli będą podobne programy, to będą czynione starania, aby również w 

tych miejscach place zabaw powstały. Dodał, że przy budowie placów zabaw w Godynicach i 

Brąszewicach bardzo pomogli rodzice, którzy dołożyli pieniądze do tych inwestycji.  

Radny Jacek Piotrowski wyraził opinię, że również mieszkańcy Żurawia na pewno dołożą pieniędzy do 

budowy placu zabaw. 

Wójt Gminy w odniesieniu do: 

- szkół prowadzonych przez SPSK poinformował, że współpraca Stowarzyszenia z Gmina układa się 

poprawnie, Gmina bardzo często udziela pomocy w kwestiach gospodarczych i porządkowych, 

jednakże za stan techniczny budynków odpowiadają dyrektorzy. Przypomniał również, że w Chajewie 

Gmina pobudowała plac zabaw na terenie szkoły; 

- Gimnazjum w Brąszewicach, przez ostatnie kilka lat zostało bardzo dużo wyremontowane, 

sukcesywnie będą wykonywane dalsze remonty. Podkreślił, że we wszystkich szkołach w okresie 

wakacyjnym zostało wykonanych wiele prac remontowych. Środki finansowe na te inwestycje 

pochodziły z budżetu Gminy. 

- SP w Brąszewicach. Wójt Gminy podkreślił, że zależy mu na budowie wielofunkcyjnego boiska, tak 

aby dzieci mogły bezpiecznie i komfortowo ćwiczyć i uprawiać sport. 

- Sale komputerowe. Do tej pory programu na dofinansowanie pracowni informatycznych nie było, w 

wielu programach edukacyjnych pozwalających na pozyskanie pieniędzy lub wyposażenia dla szkół 

Gmina uczestniczy. Jako przykład podał niedawny program „Mały mistrz”, program na dofinasowanie 

zakupu książek itd. Przypomniał tylko, że biorąc udział w takich programach zazwyczaj potrzebne są 
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również środki finansowe na wkład własny. Nie mniej jednak wie, że z pozyskanych przez Gminę na 

szkoły pieniędzy niektórzy dyrektorzy zakupili komputery. 

- Przedszkole w Brąszewicach. Problem zatrudnienia dodatkowej osoby jest znany, na obecną chwilę 

nie ma na to środków finansowych. Osoby chętne na staże podają swoje wykształcenie i jest wiele 

osób, które posiadają odpowiednie kwalifikacje pedagogiczne, aby tą pracę wykonywać w ramach 

środków Urzędu Pracy. Do dyrektora należy wybór odpowiedniej osoby. Staże są przyznawane 

zarówno na trzy miesiące z możliwością przedłużenia, jak również na pół roku, a nawet rok. 

- SP Godynice. Wójt Gminy poprosił Radnego Jacka Piotrowskiego o wnikliwość, bo na boisku Orlik nie 

była przeprowadzana żadna renowacja ani remont, tylko konserwacja, która jest konieczna do 

utrzymania należytego stanu technicznego - jest to typowy zabieg wynikający z eksploatacji. Firma 

Kacperos, która wykonywała konserwację przedstawiła  atest higieniczny wydany przez Państwowy 

Zakład Higieny. 

W kwestii obecności animatora na Orliku Wójt Gminy poinformował, że na następną sesję zaproszona 

zostanie Dyrektor SP w Godynicach by wyjaśnić tą sprawę. Podkreślił, że boisko Orlik zgodnie z 

wymaganiami Ministerstwa Sportu jest dostępne przez cały dzień, co nie jest równoważne z czasem 

pracy animatorów, którzy mają podpisane umowy na 80 godzin miesięcznie. Aby zapewnić przez cały 

czas obecność animatora potrzebne było by kilka dodatkowych etatów. Animatorzy mają obowiązek 

pracowania przez czas jaki wynika z umów i dostosowują godziny swojej pracy na kompleksie do 

chętnych. 

Radny Jacek Piotrowski poinformował, że według grafiku tego dnia powinna być obecna Agnieszka 

Misiak. 

Wójt Gminy poinformował, że sprawa ta będzie wyjaśniona jednocześnie powtarzając, że animatorzy 

nie mają umów, obowiązku, ani technicznych możliwości pracować na Orliku przez 14 godzin na dobę. 

Wójt Gminy odniósł się do informacji na temat butelek po piwie w koszu, przypominając, że Radny Jan 

Stawirej nie sygnalizował problemu spożywania alkoholu na kompleksie, tylko konkretnie 

poinformował, że animator Zbigniew Bartela pije piwo. Wracając do tematu butelek dodał, że 

bezsprzeczny jest zakaz spożywania alkoholu na terenie szkoły i boiska, jednakże nie jest możliwe 

upilnowanie wszystkich osób korzystających z Orlika i tego, co kto wrzuca do kosza. Nie mniej 

informacje te zostaną przekazane dyrekcji szkoły, aby uczulić na ten problem i wyeliminować go w 

przyszłości. 

Radna Grażyna Dobruchowska odniosła się do wskazania, że w koszu na śmieci znajdowały się butelki 

po piwie, informując że 15 sierpnia 2015 odbył tradycyjnie odbył się festyn, po którym osoby 

zaangażowane w organizację sprzątały teren zarówno szkolny, jak i tereny sąsiadujące z kompleksem. 

Posprzątane śmieci zostały wrzucone do koszy przy boisku, a wywóz odpadów zgodnie z 

harmonogramem odbywał się dopiero na początku września. Na chwilę obecną tych odpadów już nie 

ma. Dodała, że niejednokrotnie była świadkiem i reagowała, gdy młodzież, również z gmin sąsiednich 

próbowała wnosić alkohol i papierosy na teren boiska. Wyraziła opinię, że nie sposób dopilnować 

młodzieży przez cały czas. 

Radny Jerzy Ławniczak poinformował, że susza oprócz strat w rolnictwie spowodowała wiele pożarów. 

Jednostki OSP w sierpniu wiele razy wyjeżdżały do akcji i w związku z tym złożył podziękowania 

wszystkim strażakom zaangażowanym w te wyjazdy. 

Radna Dorota Lipka poinformowała, że rozmawiała z trenerem Mariuszem Ziętkiem, który przekazał, 

że Gmina Brzeziny oczekuje od Gminy Brąszewice wsparcia finansowego wyjazdów zawodników na 

zgrupowania i zawody. 

Wójt Gminy odpowiedział, że zna ten temat, zresztą sygnalizował go na poprzedniej sesji. Trener klubu 

ma zjawić się na rozmowie, być może zostanie utworzona dodatkowa sekcja aby więcej osób mogło 
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trenować. Póki co nie było jeszcze rozmów o ewentualnej wysokości takiego współfinansowania. 

Wyraził zdanie, że zarówno młodzież z naszej gminy korzysta z treningów i obiektów sportowych na 

terenach innych gmin, jak i młodzież np. z Brzeźnia, Klonowej czy Złoczewa przyjeżdża trenować w 

Gminie Brąszewice i nikt od tych osób nie oczekuje opłat.  

Radny Jacek Piotrowski zaproponował, aby zamiast środków finansowych zaproponować bezpłatne 

wynajęcie sali gimnastycznej. 

Wójt Gminy odpowiedział, że taka propozycja już dawno została złożona, jednak trener nie chciał z niej 

skorzystać. Jeżeli Gmina ma przekazać środki na transport, to bardziej zasadnym jest wynajęcie 

trenera, by szkolił dzieci i młodzież na miejscu. Na pewno znajdzie się więcej chętnych, jeśli takie 

treningi byłyby blisko miejsca zamieszkania. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że uważa osiągnięcia sportowe zawodników z Gminy Brąszewice 

za doskonałą promocję zarówno klubu jak i sponsorów. 

Radny Jerzy Ławniczak zapytał, jaki samochód został wybrany w przetargu OSP Chajew. 

Wójt Gminy odpowiedział, ze będzie to samochód typu lekkiego na podwoziu Forda z zabudową 

kontenerową. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, w jakich godzinach Przewodniczący RG pełni dyżur w Urzędzie Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że nie ma takiego obowiązku, lecz na początku kadencji 

takie dyżury pełnił. Niestety nie było żadnego zainteresowania ze strony mieszkańców, wiec dyżury te 

były całkowicie nie zasadne. Każdy osoba może zatelefonować lub spotkać się osobiście, jest otwarty 

na kontakt z mieszkańcami. Jeżeli ktoś jest chętny to może zostać skontaktowany przez obsługę biura 

Rady. 

Wójt Gminy poprosił Radnego Jacka Piotrowskiego o zgłoszenie się do Pani Sekretarz w celu 

wyjaśnienia sposobu obliczania dodatku jednorazowego dla nauczycieli. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Radnego Jacka Piotrowskiego z uwagą, że mimo 

wcześniejszego przypominania w dalszym ciągu do biura Rady nie wpłynął plan pracy Komisji ds. 

Oświaty i Kultury ani żadne protokołu z posiedzeń tejże Komisji. 

Radny Jacek Piotrowski odpowiedział, że chciał te dokumenty złożyć, ale Przewodniczącego nie było w 

Urzędzie Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że dokumenty te można składać u pracownika obsługi 

Rady. Dokumenty nie są przechowywane u Przewodniczącego tylko w Urzędzie Gminy. 

 

Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XIII sesji Rady Gminy o godzinie 1140.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

Adam Sowizdrzał 

Protokołował:  

Sylwester Domagała 


